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2021年2月，上海市外商投资协会召开了2020年度工作总结会，与多家会员企业进行了互

动交流。上海外企志愿服务联盟发起了“就地过年爱相随”志愿服务行动。2月新入会企业

3家，本年度累计新入会企业7家。
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2月2日，三菱商事（上海）企画业务部长杨良衞一行来访。协会常务副秘书长李洁接待
并进行交流。

2月10日，协会会长黄峰走访爱马仕（上海）商贸有限公司。爱马仕大中华区总裁曹伟明
接待并进行交流。

2月22日，协会会长黄峰走访现代重工（中国）投资有限公司。现代重工总裁金相雄、工
程机械事业市场部总经理申宗润接待并介绍了企业近况。（图1）

2月23日，协会会长黄峰走访贝卡尔特（上海）有限公司。集团特种产品业务首席执行官、
中国区首席执行官廖骏接待并介绍了企业近况。

2月25日，威立雅中国区副总裁、董事总经理黄晓军拜访协会。协会会长黄峰接待并进行
交流。

2月25日，协会会长黄峰、常务副秘书长李洁一行走访三菱商事，祝贺中塚润一郎先生升
任三菱商事株式会社中国总代表、三菱商事（中国）有限公司董事长总经理，并成为
2021年度上海日本商工俱乐部理事长。双方就三菱商事在华发展及日本企业面临的机遇
和挑战进行了交流。（图2）

概要

企业交流

图1 图2

2月25日，协会会长黄峰走访美敦力创新中心，与全球高级副总裁及大中华区总裁顾宇韶
会面，介绍了协会2021年的重点工作及医药健康分会的工作。

2月26日，协会会长黄峰、常务副秘书长李洁走访乐高公司。乐高集团高级副总裁、中国
区总经理黄国强、政府公共事务部高级总监杨晴红接待并进行交流。
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2月2日，协会黄峰会长走访嘉定区外商投资企业投诉中心。该投诉中心由嘉定区外商投
资企业协会承接。嘉定区经委吴文华副主任、嘉定区外商投资企业协会张峥嵘会长、华
恩德副会长、周旖旎秘书长、王海芳副秘书长接待并交流。（图3）

2月3日，市友协会长沙海林会见了上海美国商会会长季恺文。协会会长黄峰参加。

2月5日，市商务委副主任诸旖、外事处、外资处、促进处负责人赴协会调研。协会会长
黄峰、副会长刘生、常务副秘书长李洁及各部门主任参会。（图4）

各界互动

• 上海国际主题乐园有限公司

• 现代重工（中国）投资有限公司

• 三菱商事（中国）有限公司

• 尤妮佳（中国）公司

• 上海伊藤忠商事有限公司

• 蒂森克虏伯工程技术（中国）有限公司

• 威立雅

• 乐高玩具（上海）有限公司

• 美敦力（上海）管理有限公司

• 瓦克化学（中国）有限公司

• 可口可乐饮料（上海）有限公司

• 威可楷（中国）投资有限公司

• 贝卡尔特管理（上海）有限公司

• 爱马仕（上海）商贸有限公司

2月22日，协会黄峰会长拜访上海虹桥商务管理委员会并走访虹桥商务区外商投资企业投
诉中心。上海虹桥商务管理委员会副主任付乃恂、投促办专职副主任王玉良、综合协调
处处长杨旭波、上海虹桥商务区投资促进与公共服务事务中心主任刘飞等接待并进行交
流。

2月24日，中国欧盟商会上海分会总经理 Ioana Kraft、政府事务总监傅鹤蕾一行来访。协
会会长黄峰、常务副秘书长李洁接待并就双方关心的问题进行交流。双方表示今后将在
活动和信息共享方面进一步加强沟通与合作。

2月24日，市商务委举办2021年上海商务情况通报会。副市长宗明出席会议并讲话，市政
府副秘书长顾洪辉主持会议。市商务委党组书记顾军通报本市商务领域重点工作。协会
会长黄峰参会。

2月26日，协会副会长刘生在上海分会场参加商务部2021年全国外资工作电视电话会议。

2月26日，市友协举办理事座谈会。市友协会长沙海林出席、景莹副会长回顾2020年友协
工作并介绍2021年工作计划。协会会长黄峰参会并发言。

图3 图4

走访与接待企业名单：



协会召开2020年度工作总结会
2月8日，协会召开2020年度工作总结大会。协会秘书处各部门、各分会代表及监事会代表支
卫参加了会议。会员部、权益保护部、传播部、企业服务部、办公室、人事财务部分别汇报
了2020年度部门工作总结及2021年度工作计划。汽车分会、商业工作委员会、医药健康分会、
外企志愿服务联盟也对各自的工作进行了总结。黄峰会长对2021年工作作了布属。

协会对2020年度优秀员工、优秀部门、优秀分会分别进行了表彰，并为在协会辛勤工作了二、
三十年的老员工颁发了长期服务奖。（图5）

获奖名单：
优秀员工：人事财务部戚剑敏、办公室季雯怡、权益保护部张琳
优秀部门：传播部
优秀分会：医药健康分会
三十年长期服务奖：人事财务部戚剑敏、会员部沈义梅
二十年长期服务奖：刘生副会长兼秘书长、企业服务部杨立群、企业服务部彭玉宏

上海外企志愿服务联盟发起“就地过年爱相随”志愿服务行动
2月9日，上海市外商投资协会外企志愿服务联盟发起了“就地过年爱相随”志愿服务行动。来
自外企志愿服务联盟的安利、欧莱雅、英特尔、三得利、星巴克和上海富士施乐6家会员企
业的志愿者欢聚一堂，写春联、画福字、剪窗花，制作小红花。随后，志愿者们先后来到兴
业路和南京路，为“城市美容师”的环卫工人们献上小红花，并带去亲笔书写的“福”字和精心
准备的年货礼盒，向他们表示感谢和问候。

市志愿服务公益基金会理事长蔡伟民，协会副会长刘生，黄浦区委宣传部副部长、区文明办
主任曹小敏等领导出席了该活动。（图6）
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图5 图6

新会员

协会动态

上海宝尊电子商务有限公司
宝尊电商成立于2007年初，提供以品牌电子商务为核心的全链路一站式商业解决方案，涉及
店站运营、数字营销、IT解决方案、仓储配送、客户服务等5大内容。公司总部位于上海，目
前分公司分布在杭州、吴江和香港，员工总数超过2000人。2015年5月在纳斯达克上市，也
是至今一家美国上市的电商代运营公司。宝尊电商得到了很多国内外知名品牌的认可，并成
为微软中国、coach、burberry、CK、folli follie、等100多家国内外知名品牌的电子商务合作
伙伴。



北京市隆安律师事务所上海分所
隆安律师事务所成立于1992年，是中国最早的合伙制律师事务所之一，并于2017年成功改制
成为特殊普通合伙律师事务所。目前在全国28个重点城市设有分所，合伙人300余人，执业
律师1400余人，员工人数约1800人。隆安多次被全国律师管理机构评为中国最为优秀的律师
事务所之一。

近年来，隆安一直荣获《亚洲法律杂志》年度法律大奖，入选中国十佳成长律所，并以前十
的成绩荣登亚洲最大50家律所及中国律所30强榜单。隆安亦在英国《律师》杂志亚太地区百
强律所榜单及中国精英律所30强榜单中位居前列。

上海盈思佳德供应链管理有限公司（思锐物流）
思锐物流（青岛思锐国际物流股份有限公司/上海盈思佳德供应链管理有限公司）在全球范
围内为您提供领先的一体化智慧物流解决方案。在工程物流、油气化工物流等核心业务领域，
以及供应链、跨境电商物流、汽车等创新业务领域为世界级企业提供个性化、一体化、智慧
化的专业服务。

思锐物流网络遍布中国9个工业城市及港口，在海外设有15家自营分支机构。业务范围涉及
非洲、东南亚、中东、南美洲、欧洲及中亚五国的50个主要港口及内陆城市，并与超过200
家海外代理成为战略合作伙伴。思锐物流是国家高新技术企业、科技小巨人企业、全国物流
百强企业、WTO中非合作论坛推荐企业，独立拥有28项国家软件知识产权，为您提供全球智
慧物流供应链运营的高端体验。

4



In February 2021, Shanghai Foreign Investment Association (SHFIA) held 2020

Award Presentation Ceremony and interacted with a lot of members. FIE Volunteer

Alliance initiated the “Stay in Shanghai for Lunar New Year” volunteering program. In

Feb., SHFIA welcomed 3 new members and altogether 7 new members joined SHFIA

by the end of February.
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On Feb.2, a delegation of Mitsubishi Corporation, led by Yang Liangwei, General

Manager of Planning and Business Development, visited SHFIA, and was received

by Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA. Both parties

exchanged views.

On Feb.10, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Hermes (china). Cao Weiming,

President Hermes Greater China, received him and exchanged views.

On Feb.22, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Hyundai Heavy Industries

China. Kim Sang Wung, CEO of the company, and Shin Jong yoon, Head of

Construction Equipment Division, received him and introduced the company. (Image

1)

On Feb.23, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Bekaert Management. Jun Liao,

CEO, Specialty Businesses & China, received him and introduced the company.

On Feb.25, Huang Xiaojun, Vice President and Managing Director China of Veolia,

visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, received him and exchanged views.

On Feb.25, Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Jessica Li, Executive Deputy

Secretary General, visited Mitsubishi Corporation to express congratulations to

Junichiro Nakatsuka on his new assignment as the Chairman President of Mitsubishi

Corporation and the Chairman of the Shanghai Japanese Commerce & Industry Club

in 2021. The two parties exchanged views on the development of Mitsubishi

Corporation in China and the opportunities and challenges faced by Japanese

companies.(Image 2)

SUMMARY

CONNECTING WITH MEMBER COMPANIES

Image 2Image 1



6

INTERACTION AND EXCHANGE

On Feb.2, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited the Center for Complaints of

Foreign-invested Enterprises Jiading. The Center is operated by Jiading Foreign-

invested Enterprise Association. Wu Wenhua, Deputy Director of the Economic

Commission of Jiading District, Zhang Zhengrong, Chairman of Jiading Foreign-

invested Enterprise Association, Hua Ende, Vice Chairman, Zhou Yini, Secretary

General, and Wang Haifang, Deputy Secretary General, received him and

exchanged views. (Image 3)

On Feb.3, Sha Hailin, Chairman of Shanghai People’s Association for Friendship

with Foreign Countries, met with Ker David Gibbs, Chairman of AMCHAM Shanghai.

Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the meeting.

On Feb.5, Zhu Yi, Deputy Director of Shanghai Municipal Commission of Commerce,

along with heads of the foreign affairs division, division of foreign investment

administration, and division of foreign investment promotion, came to SHFIA for

investigation. Huang Feng, Chairman of SHFIA, Liu Sheng, Vice Chairman, Jessica

Li, Executive Deputy Secretary General, and directors of respective SHFIA

departments attended the meeting. (Image 4)

• Mitsubishi Corporation

• Hyundai Heavy Industries China

• Lego Toy (Shanghai) Co., Ltd.

• Shanghai International Theme Park Company Limited

• Medtronic (Shanghai) Management Co.,Ltd.

• Wacker Chemicals （China）Co., Ltd

• Itochu Shanghai Ltd.

• YKK (China) Investment Co.,Ltd.

• Coca-Cola Beverages (Shanghai) Co., Ltd.

• Unicharm Consumer Produces(China) Co., Ltd.

• Thyssenkrupp Industrial Solutions (China) Co.,Ltd.

• Hermes (china) co.ltd.

• Veolia

• Bakaert Management (Shanghai) Co.,Ltd.

List of Companies Visited and Received

On Feb.25, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Medtronic Innovation Center.

He met with Gu Yushao, SVP and President of Medtronic Greater China and

introduced the highlights of SHFIA in 2021 and the work of the Healthcare Working

Committee.

On Feb.26, Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Jessica Li, Executive Deputy

Secretary General, visited LEGO, and were received by Huang Guoqiang, SVP of

China Market Group, and Yang Qinghong, Senior Director of Government and Public

Affairs. Both parties exchanged views.
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On Feb.22, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Shanghai Hongqiao Central

Business District and the Center for Complaint of Foreign-invested Enterprise

Hongqiao Business District. Fu Naixun, Deputy Director of Hongqiao central

business district, Wang Yuliang, Deputy Director of Investment Promotion Office,

Yang Xubo, Commissioner of Comprehensive Coordination Office, and Liu Fei,

Director of Shanghai Hongqiao Business District Investment Promotion and Public

Service Affairs Center, received him and exchanged views.

On Feb.24, a delegation of European Union Chamber of Commerce led by Loana

Kraft, General Manager of Shanghai branch, and Fu Helei, Director of Government

Affairs, visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Jessica Li, Executive

Deputy Secretary General, received them and exchanged views on mutual concern.

The two parties expressed that they will further strengthen collaboration in activities

and information sharing in the future.

On Feb.24, Shanghai Municipal Commission of Commerce held a briefing on 2021

Shanghai Commerce. Zong Ming, Deputy Mayor, delivered a speech. Gu Honghui,

Deputy Secretary-General of the Municipal Government, moderated the meeting. Gu

Jun, Director of Shanghai Municipal Commission of Commerce, notified the key

tasks in the commercial field. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the

meeting.

On Feb.26, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, participated in the 2021 National

Foreign Investment Video and Telephone Conference of the Ministry of Commerce of

the People’s Republic of China at Shanghai branch.

On Feb.26, Shanghai People’s Association for Friendship with Foreign Countries held a

council meeting. Sha Hailin, Chairman of the Association, attended, Jing Ying, Vice

Chairman, reviewed the work of 2020 and introduced the work plan for 2021. Huang

Feng, Chairman of SHFIA, attended the meeting and delivered a speech.

SHFIA EVENTS

SHFIA Held 2020 Award Presentation Ceremony 

On Feb.8, SHFIA held 2020 award presentation ceremony. Representatives of

respective departments of SHFIA, branches, and Zhi Wei, representative of the
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Supervisory Committee, attended the meeting. Member Service & Committees,

Protection of FIE Rights & Interests department, Communications, Corporate Service

department, Administration, and HR & Finance department reported the 2020 work

summary and 2021 work plan. Auto Branch, Commercial Working Committee,

Healthcare Working Committee and FIE Volunteer Alliance reviewed their respective

work. Huang Feng, Chairman of SHFIA, made arrangements for work in 2021.

At the meeting, outstanding employees, outstanding department, and outstanding

branch in 2020 were acknowledged. Long-term service awards were presented to

employees who have worked in the association for 20 or 30 years.

Winner List:

Outstanding Employees: Qi Jianmin of HR & Finance department, Ji Yiwen of

Administration, Zhang Lin of Protection of FIE Rights & Interests department

Outstanding Departments: Communications

Outstanding Branch: Healthcare Working Committee

30 Years Service Award: Qi Jianmin of Finance department, Shen Yimei of Member

Service & Committees

20 Years Service Award: Liu Sheng, Vice Chairman and Secretary General, Yang

Liqun of Corporate Service department ， Peng Yuhong of Corporate Service

department

FIE Volunteer Alliance initiated the “Stay in Shanghai for Lunar New Year”

volunteering program

On Feb.9, FIE Volunteer Alliance initiated the “Stay in Shanghai for Lunar New Year”

volunteering program. Volunteers from Amway, L'Oreal, Intel, Suntory, Starbucks,

and Shanghai Fuji Xerox, gathered together to write Spring Festival couplets, draw

blessings, do window paper cutting, and make small red flowers to the sanitation

workers. Afterwards, volunteers came to Xingye Road and Nanjing Road and

presented small red flowers, handwritten characters "Fu" and New Year gifts, to

express their gratitude and greetings.

Cai Weimin, Director-General of the Shanghai Volunteers Foundation, Liu Sheng, Vice

Chairman of SHIFA, Cao Xiaomin, Deputy Director of the Publicity Department of

Huangpu District and Director of the Civilization Office, attended the event.

NEW MEMBERS

Shanghai Baozun E-Commerce Limited

Baozun E-Commerce was established in early 2007, providing a full-link one-stop

business solution with brand e-commerce as the core, involving five major contents

including store operation, digital marketing, IT solutions, warehousing and

distribution, and customer service. The company is headquartered in Shanghai, and

currently has branches in Hangzhou, Wujiang and Hong Kong, with a total of more

than 2,000 employees. It was listed on NASDAQ in May 2015, and it is also a U.S.
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listed e-commerce agency operating company. Baozun e-commerce has been

recognized by many well-known domestic and foreign brands, and has become an e-

commerce partner of more than 100 well-known domestic and foreign brands such

as Microsoft China, coach, burberry, CK, folli follie, and others.

Long An Law Firm Shanghai Branch

Long An Law Firm was established in 1992 and it is one of the earliest partnership

law firms in China, and was successfully transformed into a special general

partnership law firm in 2017. At present, there are branches in 28 key cities across

the country, with more than 300 partners, more than 1,400 practicing lawyers, and

about 1,800 employees. Longan has been rated as one of the most outstanding law

firms in China by the National Lawyers Management Organization for many times.

In recent years, Longan has been awarded the "Asian Law Magazine" Annual Legal

Award, and has been selected as one of the top ten growth law firms in China, and

has been ranked among the top 50 law firms in Asia and the top 30 law firms in

China with the top ten results. Long An also ranks among the top 100 law firms in

the Asia-Pacific region and the top 30 Chinese elite law firms in the British "Lawyer"

magazine.

CJ Smart Cargo

CJ Smart Cargo is a one-stop intelligent logistics solution provider in the world.

Based on its core businesses, such as Project Logistics, Oil & Gas/Chemical

Logistics, and its innovative businesses, such as Supply Chain & E-Commerce

Service, Motors Business, CJ Smart Cargo can provide customized, integrated and

intelligent professional service to world-class enterprises.

The network of CJ Smart Cargo spread 9 industrial cities and ports and 15 oversea

branches. Meanwhile, CJ Smart Cargo’s businesses have covered in 50 main ports

and in-land cities that spread Africa, Southeast Asia, Middle East, South American,

Europe and five countries Central Asian. CJ Smart Cargo has established good

strategic relationship with more than 200 partners from all over the world. It has

obtained several honors, such as the National High-tech Enterprise, Technology

Giant Enterprise, the National Top 100 Logistics Company, The Excellent Company

recommended by WTO China-Africa Cooperation Forum. CJ Smart Cargo can

provide high-level service in the operation of Global Intelligent Logistics base on its

28 national software intellectual property rights.

上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association
地址 Address :上海市黄浦区淮海中路138号上海广场29楼 29F, Shanghai Plaza, No.138 Middle 
Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai
微信公众号 WeChat：上海市外商投资协会
联系人 Contact Person：朱微娜
电话 Tel：021-62752995
邮箱 E-mail：zhuweina@safi.org.cn


